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Komisia na riešenie problémov marginalizovanej rómskej komunity 

 

Číslo: 11 

 

 
Materiál určený na zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Trebišove dňa: 30. 06. 2025 

 

 
Názov materiálu: Informatívna správa zo zasadnutia Komisie na riešenie problémov    

                               marginalizovanej rómskej komunity 

 

 
Obsah materiálu: - informatívna správa 

 

 
Návrh na uznesenie: 

 
Mestské zastupiteľstvo v Trebišove 

 
berie na vedomie 

Informatívnu správu zo zasadnutia Komisie na riešenie problémov marginalizovanej rómskej 

komunity zo dňa 11. 06. 2025. 

 

 

 

 

 

 

 

Predkladá: MVDr. Ivan Hrdlík, predseda komisie 

Spracoval: Mgr. Renáta Rusnáková, tajomník komisie 

 

 
V Trebišove 11. 06. 2025 

 

 

 
MVDr. Ivan Hrdlík  v. r. 
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Komisia na riešenie problémov marginalizovanej rómskej komunity 

 

Informatívna správa zo zasadnutia komisie dňa 11.06.2025 

                                                      Poslanci                                              Neposlanci 

 
Prítomní členovia komisie: 1. MVDr. Ivan Hrdlík 1. Dezider Šandor 

2. Koloman Demeter                          2. PaedDr. Martin Farbár 

3. PhDr. Marek Demeter  

                                               4. Ing. Marián Kolesár 

 

Neprítomní členovia komisie:                                           1. Mgr. Marián Cabada                        

                                                    

 

  

Ostatní prítomní:                        1. Ing. Peter Duč 

                                                       2. Mgr. Peter Pipa 

                                                     3. Mgr. Renáta Rusnáková 

 

                     

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               

Priebeh rokovania: 

 

Otvorenie 

 

Predseda Komisie na riešenie problémov marginalizovanej rómskej komunity otvoril zasadnutie 

a privítal prítomných členov. Navrhol doplniť program rokovania o dva nové body v časti Rôzne, 

a to: Bezpečnostné riziko pri využívaní školského ihriska mimo vyučovania, Žiadosť 

o spoluprácu – upozornenie majiteľov psov na ohrozovanie zamestnancov Slovenskej pošty, 

a.s.. Následne dal hlasovať o upravenom programe zasadnutia.  

 

1. Informácia o pripravovanej výstavbe novej MŠ na Záhradnej ulici v Trebišove v súvislosti 

s nedostatkom kapacít pre povinné predprimárne vzdelávanie 
 

Na zasadnutí Komisie na riešenie problémov marginalizovanej rómskej komunity bola predložená 

informácia o plánovanej výstavbe novej materskej školy na Záhradnej ulici v Trebišove, ktorej 

realizácia je súčasťou strategických opatrení na rozšírenie kapacít predprimárneho vzdelávania. 

O tomto bode stručne oboznámil členov komisie Ing. Peter Duč (ďalej ,,zástupca primátora“).  

 

Na základe analýz Ministerstva školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR bola situácia v Trebišove 

označená ako kritická, najmä pre vysoký počet detí zo sociálne znevýhodneného prostredia vrátane 

detí z marginalizovaných rómskych komunít (MRK). Navrhované riešenie spočíva vo výstavbe 

novej materskej školy s kapacitou 160 miest. Predpokladaná celková investícia do projektu 

predstavuje 2,8 milióna eur, z čoho 2,3 milióna eur má byť financovaných z Plánu obnovy 

a odolnosti SR. Prijímateľom finančných prostriedkov a realizátorom projektu je mesto Trebišov. 

Cieľom projektu je zlepšiť dostupnosť predprimárneho vzdelávania, podporiť inklúziu detí z MRK 

a uľahčiť návrat rodičov na trh práce. Súčasťou príprav je aj spracovanie projektovej dokumentácie, 

na ktorú mesto požiadalo o nenávratný finančný príspevok. 
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Stanovisko komisie: 

Komisia berie informáciu na vedomie a odporúča mestu pokračovať v prípravných krokoch na 

výstavbu materskej školy a v komunikácii  s príslušnými orgánmi, aby sa zabezpečila úspešná 

realizácia projektu.  

 

Hlasovanie : za –  6 členov, proti – 0 člen, zdržal sa - 0 člen, nehlasoval - 1 člen 

 

2. Rekonštrukcia priestorov elokovaného pracoviska Základnej školy I. Krasku na Medickej 

ulici v Trebišove – obnova podlahových častí 

 

Komisia bola oboznámená s realizáciou rekonštrukčných prác na elokovanom pracovisku Základnej 

školy I. Krasku, ktoré sa nachádza na Medickej ulici v Trebišove. S týmto bodom oboznámil 

prítomných zástupca primátora. Vzhľadom na havarijný stav podlahových konštrukcií na prízemí 

budovy, ktoré už nezodpovedali technickým a bezpečnostným normám, pristúpila škola k ich 

kompletnej obnove.  

 

Finančné prostriedky na túto rekonštrukciu vo výške 30 837 € boli škole pridelené Ministerstvom 

školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR prostredníctvom Regionálneho úradu školskej správy v 

Košiciach. Časť výdavkov bola krytá aj z vlastných zdrojov školy. Výsledkom rekonštrukcie je 

zmodernizovaná podlahová plocha s rozlohou približne 450 m², ktorá výrazne zlepšila technický 

stav priestorov a prispela k vytvoreniu bezpečného a dôstojného prostredia pre žiakov aj 

zamestnancov školy. Tieto opatrenia zároveň pozitívne vplývajú na kvalitu výchovno-

vzdelávacieho procesu, najmä pre žiakov zo sociálne znevýhodneného prostredia.  

 

Stanovisko komisie: 

Komisia berie informáciu na vedomie a oceňuje, že sa podarilo odstrániť havarijný stav priestorov, 

čim sa výrazne zlepšili podmienky pre vzdelávanie detí z marginalizovanej rómskej komunity. 

 

Hlasovanie : za –  6 členov, proti – 0 člen, zdržal sa - 0 člen, nehlasoval - 1 člen 

 

3. Vybavenie novej učebne informačno-komunikačných technológií (IKT) v rámci národného 

programu DigiEDU – elokované pracovisko ZŠ I. Krasku na Medickej ulici v Trebišove 

 

Komisia bola informovaná o zriadení novej učebne informačno-komunikačných technológií (IKT) 

na elokovanom pracovisku Základnej školy I. Krasku na Medickej ulici v Trebišove. Informáciu 

predniesol zástupca primátora. 

 

Učebňa bola vybavená v rámci národného programu DigiEDU, ktorého cieľom je modernizácia 

školského prostredia a rozvoj digitálnych kompetencií žiakov. Z pridelených finančných 

prostriedkov vo výške 40 183,60 € sa škole podarilo zakúpiť viac ako 20 nových stolových 

počítačov, 40 tabletov, interaktívnu tabuľu, multifunkčné kopírovacie zariadenie a 3D tlačiareň. 

Nová technika umožní škole zavádzať moderné formy výučby a cielene rozvíjať digitálne zručnosti 

žiakov, ktoré sú nevyhnutné pre ich uplatnenie v ďalšom vzdelávaní aj na trhu práce.  

 

PaedDr. Martin Farbár, vyzdvihol efektívnosť a prínos projektu, pričom zdôraznil, že vybavenie 

IKT učebne bude slúži nielen na skvalitnenie vyučovacieho procesu, ale aj na realizáciu 

voľnočasových aktivít pre žiakov. 
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Stanovisko komisie: 

Komisia berie informáciu na vedomie a považuje vybavenie novej IKT učebne za dôležitý krok 

smerom k digitálnemu začleňovaniu detí z MRK a zvyšovaniu kvality ich vzdelávania.  

 

Hlasovanie : za –  6 členov, proti – 0 člen, zdržal sa - 0 člen, nehlasoval - 1 člen 

 

4. Projekt: Mobilné domy – Predplatená elektrická energia 

 

Komisia na riešenie problémov marginalizovanej rómskej komunity bola na zasadnutí oboznámená 

s projektom ,,Mobilné domy – predplatená elektrická energia, ktorého cieľom je zavedenie 

samostatného merania a predplatenej dodávky elektriny v mobilných domoch obývaných 

obyvateľmi MRK. 

 

S projektom členov komisie oboznámil zástupca primátora, ktorý informoval o hlavných prínosoch 

– predovšetkým o zavedení inteligentného systému, ktorý umožní jednotlivým domácnostiam platiť 

za elektrinu vopred a zároveň mať kontrolu nad jej spotrebou. Tento systém eliminuje nelegálne 

odbery a znižuje riziko zadlženia. 

 

Zástupca zároveň zdôraznil, že projekt má potenciál zlepšiť finančnú gramotnosť a disciplínu 

obyvateľov marginalizovanej komunity, a to vďaka možnosti sledovať spotrebu a náklady 

priebežne, čo podporuje zodpovednejší prístup k hospodáreniu s energiou. 

 

Člen komisie pán Dezider Šandor sa zaujímal o to, ako bude možné kontrolovať spotrebu 

v jednotlivých domácnostiach. Zástupca vysvetlil, že systém bude napojený na centrálnu IT 

aplikáciu, ktorá umožní správcovi mesta priebežne sledovať spotrebu každého odberného miesta, 

automaticky vykonávať vyúčtovanie, a v prípade potreby zabezpečiť dočasné prerušenie alebo 

opätovné obnovenie dodávky bez technického zásahu v teréne. 

 

Financovanie projektu je zabezpečené z dotácie Úradu vlády Slovenskej republiky vo výške 8 500 

eur, pričom mesto sa na projekte podieľa sumou 794,43 eur. 

 

Stanovisko komisie: 

Komisia berie túto informáciu na vedomie, pričom vníma projekt ako dôležitý krok k zvýšeniu 

životnej úrovne, bezpečnosti a finančnej zodpovednosti obyvateľov marginalizovanej rómskej 

komunity. 

 

Hlasovanie : za –  6 členov, proti – 0 člen, zdržal sa - 0 člen, nehlasoval - 1 člen 

 

5. Schválená dotácia ÚSVRK na likvidáciu nelegálnych skládok v prostredí MRK 

 

Mestu Trebišov bola zo strany Úradu splnomocnenca vlády SR pre rómske komunity (ÚSVRK) 

schválená žiadosť o nenávratný finančný príspevok vo výške 82 019,35 € na realizáciu projektu 

s názvom ,,Odstránenie nezákonne umiestneného odpadu v lokalite rómsky tábor Trebišov“ – 

informoval o tom zástupca primátora. 

 

Cieľom projektu je odstrániť približne 600 ton nelegálne uloženého komunálneho odpadu 

z prostredia marginalizovanej rómskej komunity (MRK). Zlepší sa tým nielen kvalita životného 

prostredia a ochrana zdravia obyvateľov, ale aj vnímanie tejto komunity zo strany majoritnej 

spoločnosti. 
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Zástupca primátora zároveň zdôraznil potrebu dodržania 5-ročnej udržateľnosti čistoty lokality, 

ktorá je jednou z hlavných podmienok čerpania finančnej podpory. V prípade jej nesplnenia by 

mesto muselo celý poskytnutý príspevok vrátiť. Členovia komisie sa zhodli, že sú si tejto 

zodpovednosti vedomí, a je nevyhnutné nastaviť funkčný systém zabezpečenia dlhodobej čistoty 

a poriadku v danej lokalite. 

 

Stanovisko komisie: 

Komisia na riešenie problémov marginalizovanej rómskej komunity berie na vedomie informáciu 

o schválení dotácie ÚSVRK pre mesto Trebišov na realizáciu projektu ,,Odstránenie nezákonne 

umiestneného odpadu v lokalite rómsky tábor Trebišov“. 

 

Komisia tento krok oceňuje ako významný príspevok k zlepšeniu životného prostredia, no zároveň 

upozorňuje na nevyhnutnosť zabezpečenia udržateľnosti čistoty v lokalite počas celej 5-ročnej 

povinnej doby. Komisia preto vyzýva k vytvoreniu a realizácii efektívneho systému kontroly 

a údržby čistoty, aby sa predišlo riziku porušenia projektových podmienok a následnému vráteniu 

finančných prostriedkov. 

 

Hlasovanie : za –  6 členov, proti – 0 člen, zdržal sa - 0 člen, nehlasoval - 1 člen 

 

6. Rôzne 

 

Do bodu rôzne bol pridaný nový bod Bezpečnostné riziko pri využívaní školského ihriska mimo 

vyučovania  

 

S daným problémom členov komisie oboznámil Mgr. Peter Pipa (ďalej ,,náčelník mestskej 

polície“). Informoval, že deti – najmä žiaci Základnej školy I. Krasku – po vyučovaní a počas 

víkendov využívajú školské ihrisko na futbal. Opakovane dochádza k  preskočeniu lopty do 

susedného areálu Civilnej ochrany, kde sa nachádza strážny pes. Hrozí riziko, že pri pokuse získať 

loptu späť môže dôjsť k útoku psa na dieťa. Napriek prítomnosti strážnika nemusí byť v prípade 

incidentu zaručené včasné zabránenie zraneniu. Situácia si vyžaduje preventívne opatrenia. 

 

PaedDr. Martin Farbár informoval komisiu, že zabezpečí technické opatrenie na dotknutej časti 

areálu, ktoré má prispieť k zníženiu rizika opakovania podobných situácii do vyriešenia problému. 

 

Stanovisko komisie: 

Komisia zaviazala náčelníka mestskej polície a poslanca mestského zastupiteľstva Kolomana 

Demetera, aby sa aktívne podieľali na riešení tohto problému, vrátane vyhľadania inej vhodnej 

lokality na voľnočasové športové aktivity pre deti. 

 

Hlasovanie : za –  6 členov, proti – 0 člen, zdržal sa - 0 člen, nehlasoval - 1 člen 

 

Do bodu rôzne bol pridaný aj ďalší bod Žiadosť o spoluprácu – upozornenie majiteľov psov na 

ohrozovanie zamestnancov Slovenskej pošty, a.s. 

 

S bodom prítomných členov oboznámil náčelník mestskej polície. Informoval, že spoločnosť BE-

SOFT, a.s., ktorá zabezpečuje služby BOZP pre Slovenskú poštu, eviduje nárast prípadov, keď sú 

poštoví doručovatelia ohrozovaní voľne pustenými alebo nedostatočne zabezpečenými psami. 
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Spoločnosť požiadala mesto Trebišov o súčinnosť pri zverejnení oznamu pre občanov 

prostredníctvom dostupných komunikačných prostriedkov mesta. Cieľom je upozorniť majiteľov 

psov na povinnosť dôkladne zabezpečiť svoje zvieratá tak, aby sa predišlo útokom na poštových 

doručovateľov. V opačnom prípade môže v zmysle legislatívnych dokumentov dôjsť k pozastaveniu 

doručovania zásielok v rizikových lokalitách. 

Náčelník mestskej polície zároveň uviedol, že spoločnosť BE-SOFT bude informovať 

o pripravovaných opatreniach mesta v súvislosti so zvyšovaním bezpečnosti poštových 

doručovateľov na území mesta. 

 

Stanovisko Komisie: 

Komisia odporučila, aby mestská polícia zabezpečila upozornenie pre majiteľov psov na dôkladné 

zaistenie zvierat tak, aby sa predišlo útokom na zamestnancov Slovenskej pošty, a to 

prostredníctvom sociálnych sietí. Zároveň má zabezpečiť aj umiestnenie oznamu pre občanov, 

vyhotoveného v rómskom jazyku, na verejne viditeľných miestach v rizikových lokalitách. 

 

Hlasovanie : za –  6 členov, proti – 0 člen, zdržal sa - 0 člen, nehlasoval - 1 člen 

 

 
 

 

 
Zapísal:        Mgr. Renáta Rusnáková, tajomníčka komisie  

 

Schválil:       MVDr. Ivan Hrdlík, predseda komisie 


